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اگرچه در ابتــدا به گونه ای تصور شــد که قرار 
است با آزادسازی واردات خودروی ارزان قیمت و 
باکیفیت، ۳۰ درصد از حق امتیاز بازار انحصاری، 
تولیدکنندگان داخلی سلب شود تا هم بازار خودرو 
داخلی به تعادل برسد و هم تولیدکنندگان داخلی از 
جاده انحصار به جاده رقابت هدایت شوند، اما به 
گفته وزیر صنعت، معدن و تجارت، دولت در حال 

حاضر برنامه ای برای واردات خودرو ندارد.
دولت و مجلس بر سر دوراهی واردات خودرو

به گزارش اقتصادنیوز به نقل از جوان آنلاین،  اگرچه در ابتدا 
به گونه ای تصور شد که قرار است با آزادسازی واردات خودروی 
ارزان قیمت و باکیفیت، ۳۰ درصد از حق امتیاز بازار انحصاری، 
تولیدکنندگان داخلی سلب شود تا هم بازار خودرو داخلی به تعادل 
برسد و هم تولیدکنندگان داخلی از جاده انحصار به جاده رقابت 
هدایت شوند، اما به گفته وزیر صنعت، معدن و تجارت، دولت 
در حال حاضر برنامه ای برای واردات خودرو ندارد و رسیدن به 
تولید سالانه ۳ میلیون خودرو برای افق چهار ساله خودروسازی 
کشور را ترسیم کرده اســت.بیش از ۹۵ درصد بازار خودرو در 
انحصار خودروسازان داخلی است و آن بخشی هم که مربوط به 
واردات می شود، عموماً در محدوده قیمتی است که تنها اشخاص 
طبقات بالای جامعه توان اقتصادی حضور در این بازار را دارند. 
بدین ترتیب عمده بازار خودرو با محدوده قیمتی ۱۰۰ تا ۲ میلیارد 
تومان در اختیار خودروساز داخلی است. ابتدای سال اخباری در 
جامعه منتشر شد که یک فعال صنعت غذا قرار است در حوزه 
صنعت خودرو ورود کند، پیش از این نیز صحبت هایی در مورد 
تشکیل قطب سوم خودروسازی در کشور منتشر شده بود، در پی 
مطرح شدن این اخبار در جریان مواضع مقامات دولت سیزدهم 
اینگونه تصور شد که قرار است در کنار قطب سوم خودروسازی 

داخلی، کمــی از در واردات خودرو به روی خودروهای خارجی 
گشــوده شود تا کل خودروســازی داخلی در جریان رقابت با 
خودروسازان خارجی قرار گیرد، اما شرایط نشان از آن دارد که 

واردات خودرو منتفی است.
به گزارش تسنیم، سیدرضا فاطمی امین با بیان اینکه دولت 
در حال حاضر برنامه ای برای واردات خودرو ندارد، افزود: وزرات 
صمت برای صنعت خودروسازی کشور دو برنامه شش ماهه و 
دو ساله با توان داخلی مشخص کرده است.وی با اعلام اینکه 
هر دو برنامه به صورت همزمان از مهر امســال آغاز می شود، 
گفت: برنامه کوتاه مدت با هدف رسیدن به اهداف تعیین شده 
تا پایان سال ترسیم شده است.وزیر صنعت، معدن و تجارت، 
کاهــش قیمت همزمان با افزایش تولیــد و کیفیت و اجرای 

تعهدات خودروســازان را از جمله اهداف وزارت صمت بشمرد 
و گفت: رسیدن به تولید سالانه ۳ میلیون خودرو برای افق چهار 
ساله خودروسازی کشور ترسیم شده است.وی افزود: صنعت 
خودروسازی و سیاست های آن موضوعی وسیع و مهم است که 
بیشتر در مورد آن اطلاع رسانی خواهد شد.گفتنی است، قرار است 
موضوع واردات خودرو امروز در صحن علنی مجلس شورای 
اسلامی بررسی شود.طبق تبصره ۴ ماده »۴« طرح ساماندهی 
خودرو که از سوی مجلس پیگیری می شود، هر شخص حقیقی 
یا حقوقی می تواند به ازای صادرات خودرو یا قطعات خودرو یا 
ســایر کالاها و خدمات مرتبط با انواع صنایع نیرومحرکه یا از 
طریق واردات بدون انتقال ارز نســبت به واردات خودرو تمام 
برقی یا دونیرویی )هیبریدی( یا واردات خودرو بنزینی یا گازسوز 

با برچســب انرژی »ب« و بالاتر یا دارای شاخص ایمنی سه 
ستاره یا بالاتر برحسب گواهی های استاندارد معتبر معادل ارزش 
صادراتی خود اقدام کند.نبایدهیچ تعهد ارزی جدیدی برای دولت 
ایجاد شود وهمچنین سقف تعداد خودروهای مجاز وارداتی، هر 
شش ماه یک بار توسط شورای رقابت و براساس میزان کمبود 
عرضه نسبت به تقاضای مؤثر خودروی سواری طی یک سال 

گذشته تعیین می شود.
جزئیات طرح واردات خودرو با ارز اشخاص

روح الله ایزدخواه، عضو کمیسیون صنایع مجلس در گفتگو با 
فارس، درباره طرح ساماندهی صنعت و بازار خودرو با بیان اینکه 
طرحی هم اکنون در دستور کار مجلس قرار دارد، هرگاه تولید 
داخل به میزانی باشد که تقاضای داخلی را پوشش دهد، مسئله 
واردات نیز به شکل پیش فرض منتفی خواهد شد. البته واردات 
خودرو نباید هیچ گونه فشار ارزی به کشور وارد کند و این واردات 
یا از محل ارز صادراتی یا از محل ارز بدون منشــأ یا همان ارز 

اشخاص باشد تا تعهد ارزی برای کشور ایجاد نکند.
عضو کمیســیون صنایع مجلس با اشاره به برنامه مجلس 
یازدهم برای ســاماندهی بازار خــودرو گفت: طرح مجلس 
یازدهم برای ســاماندهی بازار خــودرو که یکی از بحث های 
اصلی آن عرضه خودرو در بورس کالاســت، در یک ســال 
اخیر در کمیســیون صنایع مورد بررسی قرار گرفته و متن آن 
هم اکنون آماده ارائه به صحن است. مضاف بر اینکه برخلاف 
وزیر سابق صمت که تمایلی به اجرایی شدن این طرح نداشت، 
طی صحبت هایی که با آقای فاطمی امین در این مدت داشتیم 
آمادگی خود را برای همراهی با این طرح اعلام کرده اســت.
اله ویردی دهقانی، عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس نیز در 
این باره گفت: در حال حاضر عرضه و تقاضای خودرو با یکدیگر 
متناسب نیست و واردات خودرو نیز ممنوع است. در نتیجه کمبود 

عرضه، شرایط را برای سوءاستفاده سوداگران و افزایش قیمت ها 
فراهم کرده است.

نامه نگاری خودروسازان برای آزادسازی قیمت 
تولیداتشان و واردات

اردیبهشت امسال نامه ای با امضای مدیران عامل ایران خودرو 
و سایپا و همچنین دبیر انجمن قطعه سازان به رئیس کمیسیون 
صنایع مجلس ارائه شد که در آن پیشنهاد قیمت گذاری خودروها 
در قالب خودروهای عمومی و اختصاصی و همچنین موافقت 
خودروسازان با آزادسازی واردات خودرو در این قالب مطرح شد.

در این پیشــنهاد خواسته شــد تا خودروهای عمومی یعنی 
خودروهایی که عموم مردم با درآمد کم یا متوســط خریداری 
می کنند، با فرمول بهای تمام شده و با در نظر گرفتن سود ۵ 
درصدی با تأیید و نظارت وزارت صنعت قیمت گذاری شوند، 
اما در مورد خودروهای اختصاصی که لوکس و نســبتاً گران 
محسوب شده و مشابه خارجی دارند، قیمت گذاری با پیشنهاد 
هیئت مدیره شرکت ها و تأیید و نظارت وزارت صنعت بر اساس 

شرایط عرضه و تقاضای بازار باید صورت گیرد.
وعده وزیر صمت درباره قیمت خودرو

در این نامه عنوان شد که خودروسازان مخالفتی با آزادسازی 
واردات خودرو ندارند و آن را عاملی برای بهبود فضای رقابتی و 

ایجاد آرامش در بازار و نزد مصرف کننده می دانند.
این درخواست خودروســازان به معنی کنارگذاشتن شورای 
رقابت از قیمت گذاری خودرو بود، اما تاکنون چنین اتفاقی نیفتاده 
و حتی اخیراً رضا شــیوا، رئیس شورای رقابت از اعلام قیمت 
جدید خودروها پس از شهریورماه و بر اساس نرخ تورم اعلامی 
از سوی بانک مرکزی خبر داده است.باید دید در نهایت تصمیم 
دولت برای ممنوعیت واردات خودرو اجرایی می شــود یا طرح 
مجلس برای واردات خودرو با ارز اشخاص به سرانجام می رسد؟

دولت و مجلس بر سر دوراهی واردات خودرو رئیسی در ستاد اقتصادی دولت:
اقدامات اثرگذار برای ثبات بازار و کنترل قیمت ها 

ضروری است
رئیس جمهور با ضروری خواندن اقدامات اثرگذار برای ثبات در بازار، کنترل 
قیمت هــا و تامین مواد اولیه، از وزارتخانه های صمت و جهاد کشــاورزی 

خواست برای حل مشکلات معیشت روزانه مردم تدبیر کنند.
به گزارش مهر، حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی دیروزدر جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی 
دولت، تاکید کرد: وزارتخانه های صنعت، معدن و تجارت و جهاد کشاورزی با برنامه ریزی کوتاه 
مدت، میان مدت و بلند مدت ضمن اصلاح فرایندها برای حل مشکلات معیشت روزانه مردم 
تدبیر و چاره اندیشی کنند.وی با تاکید بر همکاری همه اعضای دولت به ویژه وزارتخانه های 
صنعت، معدن و تجارت و جهاد کشاورزی برای حل مشکلات اقتصادی از وزرای مربوطه و 
دبیرخانه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت خواست طرح ها و برنامه های تحولی را با مشارکت 
صاحبنظران و فعالان اقتصادی تهیه و پس از تصویب، ابعاد مختلف آن را برای مردم تبیین و 
تشریح کنند.رئیس جمهور همچنین به معاون اول ماموریت داد سامانه جامع تجارت را در یک 
زمان بندی مناسب پیگیری و  به نتیجه برساند.رئیسی تصریح کرد: دولت ناظر اصلی در بازار 
است و مردم انتظار دارند با اولویت بندی مسائل مهم اقتصادی و با تلاش شبانه روزی، تحولی در 

اقتصاد کشور و معیشت آنان، به صورت ملموس رخ دهد.
در این جلســه موضوع »سیاســت تجاری و ارزی« و »راه های افزایش و توسعه صادرات 
غیرنفتی« مورد بررســی قرارگرفت. براساس برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت، افزایش 
صادرات غیرنفتی از ۳۵ میلیارد دلار به ۷۰ میلیارد دلار، هدف گذاری شده که لازمه آن اصلاح 
ساختار و مقررات صادراتی و افزایش سبد کالاهای دانش بنیان، پیشرفته و اشتغال زا در صادرات 
و نیز تقویت بازارچه های مرزی است. در این جلسه همچنین برای اجرایی شدن این طرح ها، ۱۴ 
پروژه زیرساختی و نیز مسیرهای ویژه تجاری بین ایران و کشورهای هدف بررسی و الزامات آن 

مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.

 طرح جدید مجلس برای متناسب  سازی
 حقوق بازنشستگان

عضو هیئت رئیسه مجلس در جلسه علنی دیروز طرح متناسب  سازی حقوق 
بازنشستگان را اعلام وصول کرد.

به گزارش اقتصادنیوز، یک عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی دیروز 
طرح اصلاح مواد ۴ و 8 قانون شــرح وظایف مرکز پژوهش های مجلس، طرح اصلاح ماده 
۴ قانون ســنجش و پذیرش دانشجو در دوره های تحصیلات تکمیلیو طرح اصلاح ماده ۵۷ 
آیین نامه داخلی مجلس و تعیین ترکیب کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس را اعلام وصول 
کرد.وی همچنین طرح الحاق یک تبصره به ماده ۴۱ قانون کار، طرح اختصاص ۵ درصد از 
درآمد فروش معادن بخش خصوصی به شهرستان محل معدن، طرح احیای بسیج اقتصادی و
طرح تغییر رویه تخریب منازل مسکونی محرومان و ساماندهی تأمین مسکن آنها را اعلام 
وصول کرد.عضو هیئت رئیســه مجلس در ادامه طرح الحاق یک بند به قانون احکام دائمی 
برنامه های توسعه کشور، طرح عضویت نمایندگان در ستاد ملی مقابله با کرونا،طرح الزام دولت 
به تثبیت قیمت ها و کنترل تورم همچنین طرح تسریع در حمایت از اقتصاد تعاونی را اعلام 
وصول کرد.وی طرح الحاق موادی به قانون آیین نامه داخلی مجلس،طرح تأمین منابع مالی 
اجرای طرح های جامع و تفصیلی شــهرهای زیر یکصد هزار نفر جمعیت، طرح الزام به ارائه 
(ـ ماده )۱( قانون جامع  کمک های بشردوستانه به مردم یمن، طرح الحاق یک تبصره به بند )ه
خدمات رسانی به ایثارگران مصوب ۲8 /۱۲/ ۹۱ مجمع تشخیص مصلحت نظام و اصلاحات 
بعدی آن، طرح ساماندهی محصولات کشاورزی، طرح متناسب سازی حقوق بازنشستگان و 
طرح تمدید مهلت اجرای آزمایشی قانون شــوراهای حل اختلاف ، طرح اصلاح ماده )۴6( 
قانون تشکیلات، وظایف و انتخابات شوراهای اسلامی کشور و انتخاب شهرداران، طرح نظام 
قانونگذاری، تعیین حدود و اختیارات و صلاحیت مراجع وضع قوانین و مقررات را اعلام وصول 

کرد.

 قالیباف: طرح امنیت غذایی کشور نقش موثری
 در کنترل قیمتها دارد

رئیس مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: طرح تقویت امنیت غذایی کشور و رفع 
موانع تولیدات کشاورزی نقش موثری هم در امنیت ملی و هم در امنیت غذایی و هم 

در بحث کنترل قیمت ها در این بازار ایفا می کند.
به گزارش ایسنا محمد باقر قالیباف در جلسه دیروز مجلس و پس از پایان بررسی طرح تقویت امنیت 
غذایی کشور و رفع موانع تولیدات کشاورزی بیان کرد: از همه همکاران در مجلس شورای اسلامی به 
ویژه کمیسیون کشاورزی که تلاش زیادی در تهیه و تصویب این طرح داشتند سپاسگزارم. طرح تقویت 
امنیت غذایی کشور به صورت دو شوری در مجلس بررسی شد و در جلسات متعددی مورد بررسی قرار 
گرفت. در صورت تایید شورای نگهبان و تبدیل این طرح به قانون هم در امنیت ملی و هم در امنیت 
غذایی و هم در بحث سلامت و تولید و توزیع و کنترل قیمت ها در حوزه کشاورزی بسیار موثر خواهد 
بود.رئیس مجلس در ادامه اظهار کرد: امید است با همکاری وزیر کشاورزی که خود رئیس کمیسیون 
بوده و در تهیه این طرح تلاش موثری داشته اند این قانون به خوبی اجرایی شده و نقش خود را در تولید 
و توزیع نهاده های کشاورزی ایفا کند. این قانون  نقش موثری در بحث کشاورزی داشته و می تواند 
مشکلات این حوزه را مرتفع کند. امید است کمیسیون کشاورزی و وزارت جهاد کشاورزی همکاری 

خوبی در اجرای این قانون داشته باشد.

مافیای اسب مال مردم را به تاراج برده است
نماینده مردم گنبد در مجلس با اشاره به مافیای اسب، گفت: مافیای اسب توان 
مردم را گرفته و مال مردم را به تاراج برده اســت و بلای جان مردم شده است و 
گنبد که می توانست قطب سرمایه گذاری در حوزه پرورش اسب باشد به ویرانه 

تبدیل شده است.
به گزارش ایلنا، امانقلیچ شــادمهر نماینده مردم گنبد در تذکری در صحن علنی امروز سه شنبه ۲۳ 
شهریورماه مجلس با گرامیداشت یاد مرحوم عبدالجلیل غیادی پزشک مردمی و کارآفرین گلستانی اظهار 
داشت: ایشان عمر خود را به خدمت به مردم محروم در استان های خراسان شمالی و گلستان سپری 
کردند و در نهایت جان خود را نیز فدای مردم کردند.وی از بی توجهی به منطقه گنبد انتقاد کرد و گفت: 
مافیای اسب توان مردم را گرفته و مال مردم را به تاراج برده است و بلای جان مردم شده است و گنبد 
که می توانست قطب سرمایه گذاری در حوزه پرورش اسب باشد به ویرانه تبدیل شده است و مربیان و 
سوارکاران گرفتار نان شده اند و لازم است مسئولان اقدام عاجل و سریع در حل این مشکل و توجه به 

خاستگاه تاریخی اسب ترکمن داشته باشند.

مراقب باشید با یک پیامک »هک« نشوید
رییس مرکز تشخیص و پیشگیری از جرائم سایبری پلیس فتای ناجا نسبت به هک 
یا سوءاستفاده از حساب های کاربری شهروندان در فضای مجازی با اخذ کد تایید 

ورود و یا عضویت هشدار داد.
سرهنگ علی محمد رجبی در گفت وگو با ایسنا در این باره گفت: امروزه با گسترش فضای مجازی 
و شبکه های اجتماعی شاهد آن هستیم که بخشی از اطلاعات شخصی و ارتباطات شهروندان نیز به 
این فضا منتقل شده و از طریق پیام رسان ها و شبکه های اجتماعی منتقل یا ذخیره می شود.وی ادامه 
داد: در همین راستا نیز افراد سودجو به دنبال دسترسی به برخی از این اطلاعات هستند تا از طریق آن 
اقدام به اخاذی، کلاهبرداری یا دیگر سوءاستفاده های احتمالی از کاربران کنند.رجبی با بیان اینکه یکی 
از راه های ورود به حساب کاربری شهروندان در فضای مجازی، دسترسی از طریق کد تایید ورود یا 
عضویت اســت، گفت: معمولا برای ورود به نرم افزار شبکه های اجتماعی علاوه بر رمز به یک کد 
تایید که از طریق پیامک ارسال می شود، نیاز است. افراد سودجو نیز گاهی برای دریافت این کد تایید با 
شماره موبایل کاربران تماس گرفته و اعلام می کنند که از طرف فلان سازمان یا مسابقه تماس گرفته 
و برای راســتی آزمایی به کدی که برایشان پیامک شده نیاز دارند. این افراد با شگردها و روش های 
نظیر مهندسی اجتماعی کد تایید عضویت در اپلیکیشن های مختلف را از قربانی گرفته و وارد حساب 
کاربری او شده و از این طریق اقدام به اقدامات مجرمانه مختلف می کنند که دریافت وجه به نام قربانی، 
سواستفاده از اطلاعات موجود در حافظه پیام رسان و ... از جمله آن هاست.وی اضافه کرد: همچنین در 
مواردی دیگر نیز افراد سودجو با شناسایی قربانیان خود که عمدتا از میان افراد سالخورده انتخاب می شوند، 
به همین شیوه اقدام به ساخت حساب کاربری در شبکه های اجتماعی می کنند و با دریافت کد تایید 
پیامک شده و در واقع با شماره تلفن قربانی به عضویت پیام رسان یا شبکه ای اجتماعی درمی آیند.

رجبی به شهروندان هشدار داد که به هیچ عنوان کدهای تایید پیامک شده را از طریق تماس تلفنی یا 
پیامک برای افراد ناشناس ارسال نکنند و توجه داشته باشند که برای برنده شدن در هیچ مسابقه، قرعه 
کشی و ... نیازی به ارائه کد تاییدی که به شماره آنان پیامک شده به افراد غیر وجود ندارد.   همچنین 
شهروندان رمز عبور شبکه های اجتماعی خود را نیز به صورت دوره ای تغییر داده و از رمزهای ساده 

یا قابل حدس استفاده نکنند.

دلالان دسترنج برنجکاران را به یغما می برند
نماینده مردم بابل با بیان اینکه دلالان دسترنج برنجکاران را به یغما می برند، با اشاره 

به قانون مجلس تصریح کرد که از واردات برنج در فصل برداشت جلوگیری شود.
به گزارش ایلنا، مهدی سعادتی نماینده مردم بابل در مجلس در تذکر شفاهی با اشاره به وضعیت برنج 
و کشاورزان شالیکار اظهار داشت: مظلومیت استان های شمالی و واردات برنج متاسفانه شروع شده است؛ 
با توجه به اینکه از دوره نهم مجلس شورای اسلامی مصوب شده است که از مرداد تا پایان آبان باید 
از هرگونه واردات در فصل برداشت جلوگیری شود، اما چنین نمی شود، تذکر این است آقای ساداتی نژاد 
برنامه ای را ســریع تر اجرا کرده و از آن هم جلوگیری کنند. وی افزود: باید بر دلالانی که دســترنج 
برنجکاران را به یغما می برند و همچنین به ادوات کشاورزی، کود و مشکل سوخت نظارت شود امیدواریم 

سریع تر تدبیری در این رابطه اتخاذ شود.

اخبار کوتاه 

معاون غذا و داروی وزارت بهداشــت در دولت قبل اگر جرات 
دارد در این رابطه حرف بزند و روشنگری کند. امکان ندارد بدون 

سفارش بتوانیم جنس وارد کنیم حتی اگر پول دستمان باشد.
به گزارش اقتصادنیوز به نقل از عصرایران،  مسعود پزشکیان در مورد واردات 
واکسن کرونا گفت: این بی انصافی است که بگوییم این واکسن ها ظرف مدت 
دو هفته تامین شده است، ما اگر بخواهیم سفارش بدهیم، شرکت های سازنده 
سفارش ما را بپذیرند و شروع به تولید کنند و بعد بخواهیم وارد کنیم حداقل پنج 

تا شش ماه زمان می برد.
عضو کمیســیون بهداشــت و درمان مجلس شورای اســلامی اظهار کرد: 
قراردادهای خرید واکســن در زمان آقای روحانی بسته شده و پول ها داده شده 
بود. معاون غذا و داروی وزارت بهداشــت در دولت قبل اگر جرات دارد در این 
رابطه حرف بزند و روشنگری کند. امکان ندارد بدون سفارش بتوانیم جنس وارد 
کنیم حتی اگر پول دست مان باشد.    وی ادامه داد: دولت قبل پول را داده بود 
سفارش ها را هم انجام داده بود حالا ممکن است مشکلات گمرکی و حمل و 
نقل بوده است و دولت فعلی آنها را حل کرده است و الان وارد می شود، اما کالا و 
سفارشات از قبل وجود داشته است و این دولت واکسنی سفارش نداده است. اگر 
این سفارش را داشتند اعلام کنند اینها قبلا سفارش نشده بود ما اینها را سفارش 
دادیم و تولید انجام شده است. وزیر بهداشت در دولت اصلاحات تاکید کرد: اینکه 
می گویند فلان کارخانه شروع به افزایش سفارشات کرده است، حرف کارشناسی 
نیست چراکه باید کارخانه ای ایجاد شود، بعد تحقیقات انجام شود و پول محققان 
پرداخت شود و بعد از این مرحله بحث تولید است و بستر و زیرساخت تمامی این 

مراحل در دولت قبل انجام شد و حالا مرحله تولید است. الان آقایان  می گویند 
ما گفته ایم شبانه روز کار کنند، چه بستر تولید واکسن داخل و چه خرید واکسن از 
خارج در دولت قبل کارهایش انجام شده بود، هماهنگی هایی هم انجام داده اند 
ولی ما به دلیل مسایل سیاسی برای واردات مقداری دیر جنبیدیم.    نایب رییس 
مجلس پیشین در مورد دلایل سیاسی واردات واکسن گفت: این را باید از کسانی 
پرسید که در جریان بودند من که در جریان نبودم و فقط می توانم حدس بزنم. 

بالاخره روندی که وجود داشت روند هماهنگی برای حل مشکل نبود.
پزشکیان با انتقاد از  تاخیر در روند کنترل بیماری و واکسیناسیون، تاکید کرد: 
باید همان روز اول در قم حکومت نظامی اعلام می کردند و بعد که از قم پخش 
شد یک ماه کل کشور را قرنطینه می کردند اما این کارها را انجام ندادند. یوهان در 
چین ۲۵۰ میلیون نفر جمعیت داشت. کل جمعیت را قرنطینه کردند، اما شل کن 
سفت کن ها ما برای مقابله با کرونا زیاد بود تا جایی که الان آمار مرگ و میر را 

روزانه 6۰۰ تا ۷۰۰ نفر اعلام می کنند و انگار نه انگار که آدم ها می میرند.
وی ادامه داد: البته آمار واقعی مرگ و میر روزانه در اثر ابتلا به بیماری کرونا در 
کشور بالاتر از ۱۵۰۰ نفر است. اگر دو درصد مرگ و میر در تعداد کسانی که مبتلا 
می شوند وجود داشته باشد با ۴۰هزار مبتلا روزانه بین 8۰۰ تا ۱۲۰۰ نفر جان شان 

را از دست می دهند آن هم اگر درست درمان و مراقبت کنیم.
نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی در مورد وعده های مسؤولان در 
این باره که تا اواخر دی و اوایل بهمن روند واکسیناسیون در کشور پایان می یابد، 
گفت: با این واکســن هایی که وارد می کنند حتی زودتر از بهمن هم می توانند 

واکسیناسیون عمومی را انجام دهند.

عضو کمیسیون امورداخلی کشور و شوراها، گفت: سالانه ۸۶ 
میلیارد دلار یارانه به صورت پنهان پرداخت می شود اما به علت 
توزیع نامتوازن و غیرصحیح، اثرات آن در معیشت و زندگی برای 

مردم چندان ملموس نیست.
ابوالفضل ابوترابی عضو کمیسیون امورداخلی کشور و شوراها در گفت وگو با ایلنا، 
درخصوص مطرح شدن »تقاضای رفراندوم برای حذف یارانه های پنهان«، گفت: 
طبق آمار و ارقام رسمی ما در سال، عددی بالغ بر 86 میلیارد دلار را به صورت 
آشکار و پنهان در قالب یارانه به مردم پرداخت می کنیم و این عدد بسیار بیشتر 
از عدد پرداختی کشوری مانند چین است، در حالیکه چین جمعیت بیش از یک 
میلیاردی دارد و ما کمتر از صد میلیون نفر هستیم، اما علیرغم این عدد پرداختی 
قابــل توجه، به علت توزیع نامتوازن و در برخی مواقع غیرصحیح اثرات آن در 

معیشت و زندگی برای مردم چندان ملموس نیست.
وی ادامه داد: دیگر نتایج این سیستم غیرصحیح توزیع این است که دهک مرفه 
و بالایی ۲۵ برابر دهک آسیب پذیر از آن استفاده می کند و قشر آسیب پذیر ما تاثیر 

زیادی از این یارانه های پنهان در زندگی خود لمس نمی کند.
ابوترابی عضو کمیسیون امورداخلی کشور در ادامه بیان کرد: بر همین اساس 
من هفته گذشته »تقاضای برگزاری رفراندوم به منظور حذف یارانه های آشکار 
و پنهان و پرداخت مســتقیم به مردم« را براســاس اصل ۵۹ و ماده ۳6 قانون 
همه پرســی مطرح کردم تا اجازه دهیم که مردم خودشان درخصوص یارانه ها 
تصمیم بگیرند که آیا با ادامه روش کنونی موافق هستند یا تمایل دارند که به 

صورت نقدی دریافت کنند.

نماینده نجف آباد در مجلس یازدهم در رابطه با اشکالات سیستم کنونی نظام 
پرداخت یارانه ها، گفت: اشکال اول که عرض کردم مساله اسراف است، در دهک 
برخوردار و بالایی میزان بهره مندی و مصرف یارانه های پنهان ۲۵ برابر دهک 
کم برخوردار و آسیب پذیر است و این خودش نشان دهنده بی عدالتی و نابرابری 
اســت. همچنین جمعیتی در حدود ۴-۵ میلیون نفر از اتباع در حال استفاده از 

یارانه پنهان هستند.
وی ادامه داد: یک ایراد مهم دیگری که در گذشــته فقط به شــکل قاچاق 
سوخت بود اما در سالیان اخیر سایر کالاها هم به سبد آن اضافه شده اند پدیده 
»قاچاق معکوس« اســت، دولت در قالب یارانه پنهان ارز ۴۲۰۰ تومانی را به 
واردات کالاهای اساســی اختصاص می دهد و این ها وارد کشور می شود اما به 
دلیل تفاوت قیمتی که با کشورهای هم جوار دارند، مجددا به صورت معکوس از 
داخل به خارج از کشور قاچاق می شوند؛ که این امر هم منجر هدررفت مقدار قابل 

توجهی از منابع شده است.
ابوترابی همچنین تصریح کرد: اگر ما به این سمت برویم که یارانه را به جای 
شکل کنونی یعنی پنهان، به صورت نقدی و مستقیم به دست مردم برسانیم اینجا 
دیگر خود مردم هستند که براساس نیاز و اولویت بندی خود برنامه ریزی می کنند. 
این می تواند یک اقدام انقلابی از سوی مجلس و دولت باشد تا شاهد یک تحول 

مناسب در شرایط اقتصادی و معیشتی مردم باشیم.
وی درخصوص پیش بینی از احتمال اجرایی شدن چنین طرحی، گفت: اگر امروز 
در این رابطه اقدام شود، قادر هستیم در نیمه دوم سال در این زمینه به نتیجه 

رسیده و تصمیم نهایی را در بودجه سال آینده اجرایی کنیم.

دو دوره ای اســت که با صدور قبض برق، مشترکان زیادی در فضای 
مجازی نســبت به میزان قبض و نحوه محاسبه قیمت آن اعتراض 
کرده اند حالا سخنگوی صنعت برق می گوید احتمالا از برق این افراد 
سواستفاده شده و به مشترکان پرمصرف هم پبشنهاد می دهد یا پول 

قبض های نجومی برق را بپردازند یا پنل خورشیدی نصب کنند.
به گزارش تجارت نیوز، موضوع قبض های نجومی مدتی است که در فضای مجازی 
مطرح شده است. عده ای از کاربران توییتر فارسی ادعا می کردند که میزان قبض این 
دوره شان نسبت به دوره قبل اختلاف فاحشی داشته است. برای مثال یکی از کاربران 
توییتر فارسی نوشته بود: »قبض برق واسه دوماه خونه صد متری اومده یک میلیون و 
هشــتصد هزار تومن. دوره ی قبل دویست و خورده ای و پارسال حدود ششصد تومن 
بوده!« و کاربری دیگری شکایت کرده بود: »پیامک قبض برق اومد طبق انتظارم گفتم 
خب ۹۰ تومن بیشتر نیست بعد که دقت کردم دیدم برای دو ماه ۹۰۰ تومن پول برق 
اومده!« شرکت توانیر، پاسخ قانع کننده ای ندارد و وعده می دهد که به زودی اطلاعیه ای 

در همین خصوص منتشر می شود.
با این حال توانیر به تجارت نیوز توضیح می دهد: این دوره دمای هوا افزایش بیشتری 
نسبت به دوره قبل داشته است و مردم هم از وسایل سرمایشی استفاده بیشتری کرده اند.

البته شــرکت توانیر و توزیع برق، بارها اعلام کرده اند مشترکانی که نسبت به نحوه 
محاسبه برق خود معترض اند می توانند درخواست بررسی مجدد و محاسبه دوباره دهند 
اما آن دسته از مردم که سعی در ثبت اعتراض داشتند، از بی فایده بودن این فرآیند خبر 
می دهند.مساله قبض های نجومی برق چنان همه شمول شده که مجید واشقانی، بازیگر 

سینما و تلویزیون و علی کریمی، بازیکن سابق تیم پرسپولیس هم اعتراض خود به 
این موضوع را نشان دادند و ادعا کردند قبض برق شان، بی دلیل افزایش داشته است.

تجارت نیوز در همین باره با مصطفی رجبی مشــهدی، سخنگوی صنعت برق هم 
گفتگویی داشت. رجبی مشهدی توضیح می دهد: صورت حساب مشترکانی که بیش 
از الگو برق مصرف می کنند، ۱6 درصد بیشتر محاسبه می شود. آن دسته از مشترکانی 
که دوبرابر الگو مصرف می کنند، به ازای هر کیلووات بر ساعت 8۰۰ تومان پول برق 
می پردازند. دلیل افزایش قیمت هم این است که برق این مشترکان با تعرفه نیروگاه های 
تجدیدپذیر محاسبه می شود. البته قبلا هم مدیرکل امور مشترکین توانیر در مورد نحوه 
محاسبه هزینه برق مشترکان پر مصرف گفته بود با افزایش ۵ برابری مصرف، قبض 
برق ۴۲ برابر گران تر صادر می شود.سخنگوی صنعت برق راهنمایی می کند: مشترکان 

پرمصرف پنل خورشیدی نصب کنند تا میزان مصرف شان کم شود.
با این همه طبق آخرین آمارها، حدود ۹۷.۵ درصد از مشترکان مطابق با استانداردها 
برق مصرف می کنند و پرمصرف ها فقط ۲.6 درصد مشترکان هستند اما جامعه آماری 
معترضان قبض های نجومی بسیار بیشتر از این مقدار است. بنابراین این مشکل یا به 
دلیل اشتباه در محاسبه میزان برق رخ داده و یا کسی از برق این مردم سواستفاده کرده 
است.رجبی مشهدی در همین باره گمانه زنی می کند: ممکن است شخص یا اشخاصی 
از برق این افراد سواستفاده کرده باشند. او می افزاید: برای فهمیدن این موضوع مشترکانی 
که چنین حدسی می زنند، کلیه وسایل الکتریکی خود را خاموش کنند و کنتور برق را 
چک کنند؛ اگر آمپری دیده شد به این معناست که از برق این مشترکان سواستفاده شده 

و دلیل افزایش میزان قبض آن ها هم به همین دلیل است.

دبیر کمیتــه اقدام ارزی اظهار داشــت: از اوایل ســال ۹۷ تاکنون 
صادرکنندگان توانسته اند بیش از ۶۰ میلیارد یورو از تعهدات خود را ایفا 
کرده و حدود ۸۰ درصد ارز حاصل از صادرات خود را به چرخه اقتصادی 

بازگردانند . 
احســان قمری در گفت وگو با ایلنا با اشــاره به اظهارات رئیس جمهور در خصوص 
ریل گذاری صادرات توسط وزارت صنعت، معدن و تجارت و همچنین برنامه های ارائه 
شده وزیر صمت در مجلس در مورد توسعه صادرات غیر نفتی اظهار کرد: فراهم کردن 
شرایط، تسریع و تسهیل بازگشت ارز حاصل از صادرات در جهت تامین ارز مورد نیاز برای 
واردات مواد اولیه، ماشین الات، تجهیزات و کالاهای واسطه ای مورد نیاز تولید از جمله 
مقدمات توسعه بیش از پیش صادرات غیر نفتی و رسیدن به هدف افزایش ۵ میلیارد 
دلاری صادرات در سال جاری است.وی افزود: از اوایل سال ۹۷ تاکنون صادرکنندگان 
توانسته اند بیش از 6۰ میلیارد یورو از تعهدات خود را ایفا کرده و حدود 8۰ درصد ارز حاصل 
از صادرات خود را به چرخه اقتصادی بازگردانند . لذا باید ریل گذاری صادرات به صورتی 
انجام شود که بر اساس قواعد و مقررات موجود، صادرکنندگان قادر باشند ۱۰۰ درصد ارز 

حاصل از صادرات خود را به چرخه اقتصادی کشور بازگردانند.  
دبیر کمیته اقدام ارزی با اشاره به الگوهای توسعه صنعتی در دنیا، توجه به الگوی توسعه 
صنعتی صادرات گرا در کنار اعمال سیاست صنعتی مناسب از سوی دولت را حائز اهمیت 
توصیف کرده و خاطر نشان ساخت: لازم است با استفاده از تجربه سایر کشورها نسبت 
به تولید صادرات محور اقدام کرد. بیش از ۵۰ درصد محتوای کالاهای صادراتی، وارداتی 
بوده که این واردات، شــامل مواد اولیه و تجهیزات مورد نیاز تولید است که اگر ارزهای 
حاصل از صادرات با سرعت بیشتری به چرخه اقتصادی بازگردد، ضمن افزایش تولید و 
اشتغال، شاهد توسعه گسترده صادرات غیرنفتی خواهیم بود. وی اضافه کرد: توجه به 

زیرساخت های نرم افزاری و سخت افزاری جهت توسعه صادرات و استفاده از سیاست های 
عمودی و افقی از سوی دولت را از جمله مقدمات توسعه صادرات است. توسعه لجستیک 
صادراتی شامل خدمات بانکی، بیمه ای، ضمانت صادرات، تامین مالی صادرات و شقوق 

مختلف حمل و نقل از اصلی ترین اقدامات در راستای ریل گذاری صادرات است. 
در خصوص تامین مالی لازم است ضمن تخصیص تسهیلات با نرخ های رقابتی به 
صورت ریالی و ارزی و در قالب اعتبار خریدار و اعتبار فروشنده، از ظرفیت های بانک های 
عامل در جهت تقویت سرمایه گذاری هلدینگ ها استفاده کرد. قمری در ادامه تصریح 
کرد: بازگشت ارز حاصل از صادرات تابع متغیرهای متنوعی از جمله نوع کالا یا خدمت 
صادراتی، کشــور هدف، نوع ارز، ترمز قرارداد، نوع حمل و نقل و... بوده و لازم است در 
تعیین مهلت جهت ایفای تعهدات ارزی و بازگشت ارز حاصل از صادرات به این متغیرها 
توجــه کرد. در حال حاضر به صادرات نگاه واحد وجود دارد و همه صادرکنندگان کالا 
موظف هستند حداکثر ۴ماه بعد از انجام صادرات خود، نسبت به بازگشت ارز حاصل از 
صادرات خود اقدام نمایند. هر چند مهلت بازگشت ارز حاصل از صادرات برخی کالاها 
مانند فرش دستباف، صنایع دستی و برخی اقلام دارویی افزایش یافته ولی همانگونه که با 
انعطاف روش های بازگشت ارز حاصل از صادرات و اعطای آزادی عمل به صادرکنندگان 
شــاهد رشد ایفای تعهدات ارزی بودیم به نظر می رسد انعطاف در مهلت بازگشت ارز 
حاصل از صادرات نیز راهگشــا بوده و تاثیر به ســزایی در تسریع ایفای تعهدات ارزی 
خواهد داشت. مدیر کل دفتر توسعه خدمات بازرگانی سازمان توسعه تجارت ایران در 
پایان خاطر نشــان ساخت: صادرکنندگان تمایل دارند جهت تامین سرمایه در گردش 
خود و استمرار فعالیت تولیدی و صادراتی خود، نسبت به بازگشت ارز حاصل از صادرات 
خود اقدام کنند لذا باید ضمن رفع مشکلات، از ابزارهای تشویقی برای تسریع در ایفای 

تعهدات ارزی استفاده کرد

رئیس شورای تأمین کنندگان دام کشور با بیان این که سامانه 
بازارگاه؛ اوضاع مرغداران را بدتر کرده است گفت: بازارگاه به 
جای آن که مشکل دامداران و مرغداران را حل کند، اوضاع را بدتر 

کرده و ضربه جبران ناپذیری به تولید زده است.
به گزارش تسنیم، محمدعلی کمالی سروستانی با بیان این که سامانه بازارگاه 
نهاده دامی را به موقع به مرغداران نمی رســاند افزود: این سامانه در واقع برای 
تسهیل امور راه اندازی شــده است.او با بیان این که حدود ۲۵ هزار مرغدار در 
حوزه پرورش مرغ گوشــتی در سراسر کشور فعال هستند ادامه داد: رصد این 
میزان بنگاه اقتصادی در حوزه مرغداری؛ سلسله اعصابی قوی می طلبد.کمالی 
سروستانی گفت: سامانه بازارگاه با پیمانکاری بانک کشاورزی و کارآفرینی جهاد 
کشاورزی جهت تسهیل امور مدیریت و تأمین نهاده های دامی این تعداد مرغدار 
راه اندازی شده است، حال آن که بعضاً تأخیر در تأمین و رساندن نهاده های طیور 
به مرغداران ۳۰ تا ۴۰ روز به طول می انجامد. این در حالی اســت که جوجه ها 
در مدت زمان ۴۰ تا ۵۰ روز به مرغ تبدیل می شوند؛ این جاست که مرغداران 
به سراغ بازار آزاد می روند و برای تأمین نهاده خود یا پول نقد می دهند و یا تهاتر 

می کنند.
عباس معروفان مدیرکل خدمات بازرگانی خارجی وزارت جهاد کشاورزی در 
ســوی دیگر استودیو گفت: سامانه بازارگاه اغلب در تحویل نهاده به مرغداران 
تأخیر دارد؛ علت آن است که مرغدار برای ثبت درخواست خرید؛ ۱۰ روز فرصت 
دارد، بازارگاه هم بایدکالای مورد درخواست مرغدار را از بندر ماهشهر حمل کند و 
به مصرف کننده برساند، حال آن که گرمای هوا، قطعی برق و کرونا سبب کندی 

تحویل کالا توسط واحد حمل و نقل می شود.
کمالی سروستانی در سوی دیگر استودیو گفت: از زمانی که مرغدار برای تأمین 
نهاده مورد نیازش به بازار آزاد رجوع می کند؛ کنتور هزینه مازاد بر قیمت گذاری 
به شماره می افتد. مرغدار در بازار آزاد مجبور است کمیت را فدای کیفیت کرده و 
هر چه گیرش آمد بخرد تا مرغ هایش تلف نشود.او ادامه داد: حمل و نقل یکی 
از عوامل تأخیر است، بحث ارز هم در تأخیر تأمین کالا بی تأثیر نیست، بعضاً 
وارد کننده؛ کالای خود را تأمین کرده و به گمرک وارد می کند، ترخیص می کند 
و به دست مصرف کننده می رساند و توزیع انجام می شود، اما هنوز ارز کالای 
خود را دریافت نکرده است، این جاست که باید منتظر واریز ارز از سوی بانک 

مرکزی شود.
علیرضا حبیبی درکه معاون اداره نظارت ارز بانک مرکزی در ارتباط زنده تلفنی 
با این برنامه گفت: در حوزه تأمین و تخصیص ارز؛ تا امروز پنج میلیارد دلار برای 
نهاده های دامی و طیور؛ تأمین ارز انجام داده ایم، این رقم نسبت به سال گذشته 
و سال های قبل آن حتی رشد داشته حال آن که این تخصیص ها به متولیان 

مربوطه یعنی وزارت جهاد و وزارت صمت صورت گرفته است.
او ادامه داد: بانک مرکزی تأخیر معناداری در تأمین ارز نداشته است.

 معروفان مدیرکل خدمات بازرگانی خارجی وزارت جهاد کشاورزی در پاسخ 
به گفته های حبیبی از بانک مرکزی گفت: آقای حبیبی نباید هر وقت که ارز 
به دستش رسید به تأمین نهاده های دامی تخصیص دهد و بگوید تأخیری در 
تأمین ارز صورت نگرفته، ایشان باید حداقل ماهانه یک میلیارد دلار ارز تأمین و 
تخصیص می داد، در ماه های قبل بعضاً ماهانه به جای یک میلیارد دلار، فقط 
۲۴۰ میلیون دلار تأمین و تخصیص داده اند و ماه بعد، یک میلیارد و ۹۰۰ میلیون 

دلار تأمین کرده اند. بانک مرکزی نتوانسته سرانه ماهانه تأمین ارز را فراهم نماید.
کمالی سروستانی مشاور اتحادیه مرغداران گوشتی کشور گفت: هر تأخیری در 
تأمین و توزیع نهاده دام و طیور؛ برای چرخه تولید و حتی بازار کالا؛ یک سونامی 

محسوب می شود.
رئیس شورای تأمین کنندگان دام کشور گفت: سامانه بازارگاه؛ اوضاع مرغداران 

را بدتر کرده است.
منصور پویان افزود: بازارگاه به جای آن که مشکل دامداران و مرغداران را حل 

کند، اوضاع را بدتر کرده و ضربه جبران ناپذیری به تولید زده است.
او ادامه داد: با شــرایط و عملکرد فعلی سامانه بازارگاه؛ دولت به جای نظارت؛ 
تصدی گری تأمین و تخصیص نهاده دامی را عهده دار شــده است. در حال 
حاضر تمام نهاده های دامی مورد نیاز از بازار آزاد تأمین می شــود. در این بین 
حواله فروشی هم اتفاق می افتد.محمدعلی کمالی سروستانی؛ مشاور اتحادیه 
مرغداران گوشتی کشور گفت: پلتفرم یک سامانه باید با بازار مصرف همخوانی 
داشته باشد. سامانه بازارگاه باید به نحوی طراحی شود که در آن تصدی گری 

دولت به حداقل برسد.
معروفان مدیرکل خدمات بازرگانی خارجی وزارت جهاد کشــاورزی در سوی 
دیگر استودیو گفت: وقتی مرغ زنده درب کشتارگاه قیمت ۱۷ هزار و صد تومان 
قیمت می خورد، مرغدار می گوید این مرغ برایش ۱۹ هزار تومان تمام شده، دام 
خود را کمتر و ارزانتر از هزینه تمام شده بفروشد، این جاست که در می یابیم نرخ 
گذاری فعلی نیازمند اصلاح و بازنگری دارد یعنی قیمت مرغ از ۲۴ هزار و نهصد 

تومان باید بیشتر شود.
او افزود: از ســوی دیگر مردم انتظــار دارند دولت جدید پس از تثبیت، بتواند 
بازار را به ثبات برســاند. با در نظر گرفتن تمام هزینه های اعمال شده به مرغ، 
 این کالا در تهران به طور میانگین حدود ۳۰ تا ۳۳ هزار تومان به دست مردم 

می رسد.
مانی جمشیدی کارشناس کشاورزی نیز در ارتباط زنده اینترنتی با این برنامه 
گفت: سال قبل زمانی که بحث کمبود مرغ و گرانی کالا راه افتاد، برخی مسئولان 
اعلام کردند حدود ۱۳۰ تا ۱۴۰ میلیون جوجه ریزی انجام شــده اما آماری که 
توســط مرکز آمار منتشر شد نشان داد که فقط ۷۰ تا 8۰ میلیون جوجه ریزی 
صورت گرفته، این جا باید پرسید که نهاده های لازم برای ۱۴۰ میلیون جوجه 
گرفته شده پس چرا تعداد جوجه ها به 8۰ میلیون رسیده؟ نهاده دامی مازاد این 

رقم کجا رفته است؟
معروفان نسبت به گفته های این کارشناس کشاورزی گفت: وجود اختلاف 
۴۰ میلیونی میان آمار بیان شــده از سوی مســئولین و آمار مرکز آمار، ادعای 

بزرگیست که جای پیگیری و مطالبه قانونی و حقوقی دارد.
کمالی سروستانی در سوی دیگر استودیو روش تزریق یارانه به بخش کشاورزی 
به خصوص تولید مرغ در کشور را غلط عنوان کرد و گفت: در حال حاضر یارانه 
به گوله برفی می ماند که تا به دست مصرف کننده برسد؛ آب شده و رفته است.

او ادامه داد: امروز سایر استان ها در ارتباط با مرغ نشسته اند و نسبت به وضعیت 
استان؛ برای خود حکومتی مستقل تشکیل داده اند. البته عناصر متعددی در این 
امر دخالت دارند. قرار بود که یک قرارگاه مرغ تشکیل شود تا اوضاع سامان یابد 
اما امروز این قرارگاه تبدیل شده به حکومت هزاران مسئول و البته ناظرین؛ این 

چنین قرارگاه کارایی خود را از دست داده است.

مسعود   پزشکیان: عضو کمیسیون امورداخلی کشور:

سامانه بازارگاه اوضاع مرغداران را بدتر کرده استپشت پرده صدور قبض های نجومی؛ 

آمار مرگ و میر روزانه بین ۸۰۰ تا ۱۵۰۰نفر است دهک بالایی ۲۵ برابر دهک پایین یارانه پنهان مصرف می کند

پرمصرف ها پنل خورشیدی نصب کنند!

50 درصد محتوای کالاهای صادراتی، وارداتی است

دولت نظارت کند نه تصدی گری

سبوس های کپک زده خوراک دام شد. مدیر عامل 
اتحادیه دامداران کشــور با اعلام این خبر گفت: 
کارخانه های آرد گنــدم را با نرخ دولتی می خرند 
اما این کارخانه ها ســبوس را در اختیار دامداران 
نمی گذارند. اخیــرا با ورود ســازمان تعزیرات 
سبوس   های کپک زده به دامداران فروخته شده که 

این مساله در سلامت مردم تاثیر گذار است!

به گزارش تجارت نیوز، دامداران همچنان در تامین نهاده دامی 
با مشــکل رو به رو هستند. به دلیل کمبود نهاده یک بار نان 
خشک خوراک دام می شود و بار دیگر شانه های تخم مرغ! حالا 
اما خبرها حاکی از این است که سبوس های کپک زده خوراک 

دام شده است.
مدیر عامل اتحادیه دامداران کشــور با اشــاره به وضعیت 
خوراک دام توضیح داد: کارخانه های آرد گندم دولتی می خرند 

اما دسترســی دامداران به استحصال گندم سخت شده است. 
واحدهای تولیدی به دلیل افزایش قیمت سبوس این خوراک 

را به سادگی به دامداران نمی فروشند.
مجتبی عالی به تجارت نیوز گفت: کارخانه های تولید آرد برای 
فروش سبوس ابتدا چک و سفته از دامداران می گیرند و بعد این 
خوراک را به دامداران می فروشند. بارها این کارخانه ها از اعطای 
سبوس به دامداران طفره رفته اند و همین طمع واحدهای تولیدی 

باعث شد بسیاری از سبوس کارخانه های آرد خراب شود.
او ادامه داد: با ورود تعزیرات به این مســاله فروش ســبوس 
کارخانه های آرد به دامداری ها زیاد شــد. با تحقیقات دامداران 
متوجه شدیم ســبوس هایی که در انبار کارخانه های آرد قرار 

داشت کپک زده بوده و این نهاده خوراک دام ها شده است.
مدیر عامل اتحادیه دامداران کشــور گفت: هر چند قیمت 
استحصال گندم باید دولتی باشد اما واحدهای تولیدی آرد این 

خوراک را با قیمت آزاد به دامداران می فروشند. در حالی که باید 
نرخ سبوس هم برای دامداران دولتی محاسبه شود!

دیروز خبــر واردات ۱۵۰ هزار تن یونجه از روســیه تا پایان 
امسال خبرساز شد. مجتبی عالی، مدیر عامل اتحادیه دامداران 
کشــور به صدا و سیما گفته بود: » با واردات این حجم یونجه 
 خشکســالی و کمبود نهاده در کشــور تا حــدودی جبران 

می شود.«

سبوس های کپک زده خوراک دام شد!


	_GoBack

